

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

PREFECTURE D'ESEKA

SECRETARIAT PARTICULIER



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTRE REGION

NYONG AND KELLE DIVISION

SENIOR DIVISIONAL OFFICE

PRIVATE SECRETARY

***MAITRE D'OUVRAGE DELEGUE : PREFET DU DEPARTEMENT DU NYONG ET
KELLE***

***AUTORITE CONTRACTANTE : PREFET DU DEPARTEMENT DU
NYONG ET KELLE***

COMMISSION DEPARTEMENTALE DE PASSATION DES MARCHES

**DOSSIER D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT EN PROCEDURE
D'URGENCE**

N° **06**/AONOR/J08/SP/2026 DU **27/07** 2026

**POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'ENTRETIEN D'URGENCE DE LA SECTION DE ROUTE
REGIONALE R0103 : BOUMNYEBEL - ESEKA DANS LE DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE,
REGION DU CENTRE (35,5 Km) – PHASE I**

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

PREFECTURE D'ESEKA

SECRETARIAT PARTICULIER



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTRE REGION

NYONG AND KELLE DIVISION

SENIOR DIVISIONAL OFFICE

PRIVATE SECRETARY

APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT EN PROCEDURE D'URGENCE

N° **06/AONO/J08/SP/2026** DU **27/07** 2026

POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'ENTRETIEN D'URGENCE DE LA SECTION DE ROUTE REGIONALE R0103 : BOUMNYEBEL - ESEKA DANS LE DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE, REGION DU CENTRE (35,5 Km) – PHASE I

Financement : Budget de l'Etat, EXERCICE 2026

1. Objet de l'Appel d'Offres :

Le Préfet du Département du Nyong et Kélé, Maître d'Ouvrage Délégué, lance un Appel d'Offres National restreint en procédure d'urgence pour l'exécution des travaux d'entretien d'urgence de la section de Route Régionale R0103 : Boumnyebel - Eseka dans le Département du Nyong et Kélé, Région du Centre (35,5 Km)

2. Consistance des travaux

Les travaux comprennent notamment :

- Installation de chantier y compris projet d'exécution et plan de récolement
- Amené et repli du matériel ;
- Débroussaillage mécanisé des accotements y/c curage des fossés en terre ;
- Fondation en concassé 50/80, 25/50 et 0/31,5;
- Réparation des nids de poule avec de l'enrobé.

3- Allotissement

Les travaux sont subdivisés en un (01) lot unique ci-après définis comme suit : **exécution des travaux d'entretien d'urgence de la section de Route Régionale R0103 : Boumnyebel - Eseka dans le Département du Nyong et Kélé.**

4- Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables toutes taxes comprises par lot est de : **200 000 000 (deux cent millions) FCFA.**

5- Délai d'exécution

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des prestations est de **trois (03) mois**, incluant toutes les contraintes éventuelles liées à l'enclavement, aux contraintes particulières du site, aux conditions climatiques et aux moyens d'accès sur place. Le délai court à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

Il revient au Cocontractant de proposer dans son offre un calendrier d'exécution entrant dans le délai sus indiqué.

6-Participation et origine

La participation est ouverte à égalité de conditions à toutes les entreprises de Travaux Publics du sous-secteur d'activité « Routes », installées au Cameroun, de Catégorie D.

7-Financement

Les travaux objet du présent Avis d'Appel d'Offres National restreint en procédure d'urgence, sont financés par le **Budget de l'Etat, Exercice 2026, Section 36, Programme 370, Action 1, Chapitre 32000008, Nature Economique 523511.**

8-Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est en ligne exclusivement.

9-Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO dont le montant s'élève à : **quatre millions (4 000 000) Francs CFA** et valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

Restituées dans un délai de quinze (15) jours à compter de la date de publication des résultats. La caution de soumission de l'attributaire du Marché sera libérée dès que ce dernier aura signé le marché et fourni le Cautionnement définitif requis.

10-Consultation du Dossier d'Appel d'Offres National restreint

La version physique du Dossier d'Appel d'Offres peut être consultée dans les Services du Maître d'Ouvrage Délégué, sis à la Préfecture d'ESEKA, au niveau du secrétariat particulier, Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM)), Tel : 696 67 26 14.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm), dès publication du présent avis au journal des marchés (JDM).

11- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres National restreint

Le Dossier d'Appel d'Offres National restreint peut être obtenu aux heures ouvrables à partir de 07h30 à 15h30 min à la Préfecture du Nyong et Kélé, à l'étage dans le Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM), dès publication du présent Avis, contre présentation d'une quittance de versement de **80 000 F (quatre-vingts mille) F CFA à la Recette des Finances D'ESEKA**. Non remboursables. Ladite quittance devra préciser le numéro de l'appel d'offres et le numéro du lot. Lors du retrait du dossier, les soumissionnaires doivent présenter l'original de la quittance en se faisant enregistrer.

Il est également possible d'obtenir le DAO par téléchargement gratuit sur la plateforme COLEPS ou sur le site de l'ARMP (<http://www.armp.cm>) disponible aux adresses sus indiquées pour la version électronique.

Toutefois, la soumission par voie physique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

12- Remise des offres

Chaque offre, rédigée en français ou en anglais devra être transmise par les soumissionnaires sur la plateforme COLEPS au plus tard, le **27/08/26** à 11heures.

Par ailleurs, les soumissionnaires devront déposer dans le **même délai suscité** à la Préfecture du Nyong et Kélé, à l'étage dans le Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM), **une copie de sauvegarde** du dossier administratif, des offres technique et financière enregistrée sur une clé USB ou CD/DVD et placée dans une enveloppe portant la mention :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT EN PROCEDURE D'URGENCE
N° 86./AONOR/J08/SP/2026 DU 27/08 2026**

**POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'ENTRETIEN D'URGENCE DE LA SECTION DE
ROUTE REGIONALE R0103 : BOUMNYEBEL - ESEKA DANS LE DEPARTEMENT DU NYONG
ET KELLE, REGION DU CENTRE (35,5 Km) – PHASE I »**

Maître d'Ouvrage Délégué : Préfet du Département du Nyong et Kellé

Commission Départementale de Passation des Marchés placée auprès de la Préfecture du Nyong et Kellé

FINANCEMENT : BUDGET DE L'ETAT, EXERCICE 2026

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

« (Copie de sauvegarde) »

13 Recevabilité des plis

Les offres parvenues sur la plateforme COLEPS après la date et l'heure de dépôt ou celles ne respectant pas les formats exigés (PDF et JPEG) du dossier administratif, des offres technique et financière seront irrecevables.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission établie selon le modèle proposé dans le DAO et délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances, valable pendant trente (30) jours au-delà du délai de validité des offres.

Sous peine de rejet, les offres des soumissionnaires devront être impérativement produites conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Les pièces administratives ont une durée de validité de trois (03) mois, cette date limite de validité des pièces administratives doit être postérieure à la date de lancement de l'Appel d'Offres.

Si à l'ouverture des plis, il est constaté une pièce administrative non-conforme aux exigences du DAO dans l'offre d'un soumissionnaire à l'exception de la caution de soumission, un délai supplémentaire de quarante-huit (48) heures lui sera accordé pour, soit fournir des informations complémentaires, soit mener des vérifications supplémentaires sur la validité de la pièce concernée. Passé ce délai, l'offre sera rejetée.

14 Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en ligne, en un temps et aura lieu, le **27/08/2026 à 13 heures** précises par la Commission Départementale de Passation des Marchés (CDPM) siégeant dans sa salle de réunions de la Préfecture du Nyong et Kellé.

NB : Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de D'Appel d'Offres.

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, après un délai de 48 heure accordé par la Commission, l'offre sera rejetée.

15 Critères d'évaluation

15.1. Critères éliminatoires

a) Dossier administratif incomplet pour :

- Absence de la caution de soumission timbrée à l'ouverture des plis ;
- Fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou des pièces falsifiées ;

➤ Absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif après un délai de 48 heures accordé par la Commission Départementale de Passation des Marchés.

➤ Absence de l'Attestation de catégorisation en A ou B, Secteur Routes.

b) Offre technique incomplète pour absence de l'un des éléments ci-après :

- N'avoir pas réalisé au moins un marché similaire au cours des trois (03) dernières années (2023, 2024, 2025) dont le montant est de Cinq Cent millions (500 000 000) francs CFA toutes taxes comprises ;
- CV du Conducteur des Travaux ne remplissant pas les conditions de qualification et d'expérience demandées dans le RPAO ;
- Absence de justificatif de possession d'une recycleuse ;
- Absence de justificatif de possession d'une Centrale d'enrobés ;
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- La déclaration sur l'honneur attestant que le soumissionnaire n'a pas abandonné un marché au cours des trois dernières années et qu'il ne figure pas sur la liste des entreprises défaillantes établies par le MINMAP ;
- Absence de la charte d'intégrité et à l'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datées et signées ;
- N'avoir pas réuni au moins 70 % de critères de qualification ;

c) Offre financière incomplète pour absence de l'une des pièces ci-après :

- Une soumission timbrée datée et signée ;
- Le bordereau des prix unitaires (BPU), suivant le modèle avec indication des prix hors TVA en chiffres et en lettres, rempli de manière lisible paraphé à toutes les pages et la dernière page signée et cachetée ;
- Le devis quantitatif et estimatif daté, signé et cacheté ;
- Le sous détail des prix quantifiés paraphés à toutes les pages et signé puis cacheté à la dernière page.

d) Omission d'un prix unitaire quantifié dans l'Offre Financière ;

d) Fausse déclaration ou pièce falsifiée ou pièce non authentique ;

e) Non-respect des modèles du DAO.

15.2. Critères essentiels

Les critères essentiels à la qualification des candidats porteront sur :

- a)** Attestation de visite des lieux datée, cachetée et signée Un rapport de visite de lieux documenté et illustratif signé ;
- b)** Personnel d'encadrement ;
- c)** Moyens matériels ;
- d)** Référence ;
- e)** Attestation de solvabilité financière à hauteur de **cinquante millions (50 000 000) de Francs CFA**, montant devant être délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances ;
- f)** Méthodologie d'exécution et planning d'exécution des travaux.

Seules les offres financières des soumissionnaires dont l'offre technique aura obtenu un pourcentage supérieur ou égal à 70%, seront examinées.

16 Attribution

Le Préfet du Département du Nyong et Kélé, Maître d'Ouvrage Délégué, attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre aura été évaluée **la moins disante** et remplissant les capacités administratives, financières et techniques requises.

17 Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent tenus par leur offre pendant **quatre-vingt-dix (90) jours** à partir de la date initiale fixée pour la remise des offres.

18 Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Préfecture, au niveau du secrétariat particulier (Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM)) Tel : 696 67 26 14. ou en ligne sur la plateforme COLEPS ou ARMP aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

19 Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, le Maître d'Ouvrage Délégué au numéro.....

Fait à ESEKA, le 12.7.2026

LE PREFET DU DEPARTEMENT NYONG

ET KELLE

(Autorité Contractante)

AMPLIATIONS

MINMAP/YDE

- ARMP - CENTRE (Pour publication au JDM) ;
- DD-MINMAP / NK (Pour information) ;
- Président CDPM -NK ;
- Chef SIGAM /J08 ;
- Affichage/Archives.



Enguenda Emmanuel Ledouan
Administrateur Civil Principal
Hors-Echelle

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

PREFECTURE D'ESEKA

SECRETARIAT PARTICULIER



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTRE REGION

NYONG AND KELLE DIVISION

SENIOR DIVISIONAL OFFICE

PRIVATE SECRETARY

DELEGATED PROJECT OWNER : PREFECT OF THE NYONG AND KELLE DIVISION

CONTRACTING AUTHORITY : PREFECT OF THE NYONG AND KELLE DIVISION

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NOTICE UNDER
EMERGENCY PROCEDURE**

N° 06./AONOR/J08/PS/2026 OF 27/07/ 2026

**FOR THE EXECUTION OF EMERGENCY MAINTENANCE WORKS ON REGIONAL ROAD
SECTION R0103: BOUMNYEBEL - ESEKA IN THE NYONG ET KELLE DIVISION, CENTRE
REGION (35.5 Km) – PHASE I**

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

PREFECTURE D'ESEKA

SECRETARIAT PARTICULIER



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTRE REGION

NYONG AND KELLE DIVISION

SENIOR DIVISIONAL OFFICE

PRIVATE SECRETARY

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NOTICE UNDER EMERGENCY PROCEDURE

N° 06/AONOR/J08/PS/2026 OF 27/07/ 2026

FOR THE EXECUTION OF EMERGENCY MAINTENANCE WORKS ON REGIONAL ROAD
SECTION R0103: BOUMNYEBEL - ESEKA IN THE NYONG ET KELLE DIVISION, CENTRE
REGION (35.5 Km) – PHASE I

Funding: Public Investment Budget (PIB) MINTP, 2026 FINANCIAL YEAR

1. Subject of the Invitation to Tender

The Senior Divisional Officer of Nyong et Kelle, Delegated Contracting Authority, hereby launches an Open National Invitation to Tender under emergency procedure for the execution of emergency maintenance works on **Regional Road section R0103: Boumnyebel - Eseka in the Nyong et Kelle Division, Centre Region (35.5 Km).**

2. Nature of works

The works include notably:

- Site installation including execution project and as-built plan;
- Mobilization and demobilization of equipment;
- Mechanized clearing of shoulders including cleaning of earth ditches;
- Foundation in 80/50 crushed stones;
- Repair of potholes with cement concrete, average thickness of 10cm.

3. Allotment

The works are subdivided into one (01) single lot defined as follows: execution of emergency maintenance works on Regional Road section R0103: Boumnyebel - Eseka in the Nyong et Kelle Division.

4. Estimated cost

The estimated cost of the operation following prior studies, inclusive of all taxes per lot, is: 200,000,000 (two hundred million) CFA Francs.

5. Execution deadline

The maximum execution deadline provided by the Contracting Authority for the realization of the services is three (03) months, including all potential constraints related to landlockedness, specific site constraints, weather conditions, and on-site access means.

The deadline runs from the date of notification of the Service Order to start the works.

It is up to the Contractor to propose in their bid an execution schedule falling within the aforementioned deadline.

6. Participation and origin

Participation in this Open National Invitation to Tender under emergency procedure is open on equal conditions to all companies under Cameroonian law with skills in the field of Public Works.

Possessing good experience in the execution of Civil Engineering works and justifying technical and financial capacities for the proper execution of the works, subject to categorization (D, section road).

7. Funding

The works object of this Open National Invitation to Tender Notice under emergency procedure are funded by the Public Investment Budget (PIB) MINTP, 2026 FINANCIAL YEAR.

8. Submission mode

The submission mode chosen for this consultation is exclusively online.

9. Bid bond / Tender caution

Each bidder must attach to their administrative documents a bid bond, hand-signed, issued by an organization or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds in the field of public contracts, the list of which appears in Document 11 of the TD, the amount of which is: four million (4,000,000) CFA Francs and valid for up to thirty (30) days beyond the initial date of validity of the bids.

The absence of the bid bond issued by a first-rate bank or a first-category financial institution authorized by the Ministry in charge of Finance to issue bonds within the framework of public contracts will result in the outright rejection of the bid.

A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered absent.

The bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

Returned within fifteen (15) days from the date of publication of the results.

The bid bond of the successful bidder will be released as soon as the latter has signed the contract and provided the required final bond.

10. Consultation of the Open National Invitation to Tender Document

The physical version of the Tender Document can be consulted at the Services of the Contracting Authority, located in ESEKA, at the Private Secretariat (Internal Service for Administrative Management of Public Contracts (SIGAM)), Tel: 693 93 04 34.

It can also be consulted online on the COLEPS platform at the addresses <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>, on the ARMP website (www.arpmp.cm), as soon as this notice is published in the Public Contracts Journal (JDM).

11. Acquisition of the Open National Invitation to Tender Document

The Open National Invitation to Tender Document can be obtained during working hours from 7:30 am to 3:30 pm at the Senior Divisional Office of Nyong et Kelle, upstairs in the Internal Service for Administrative Management of Public Contracts (SIGAM), upon publication of this Notice, against presentation of a receipt of payment of 80,000 F (eighty thousand) CFA F at the Finance Registry of ESEKA.

Non-refundable. The said receipt must specify the invitation to tender number and the lot number.

When withdrawing the document, bidders must present the original receipt and register themselves.

It is also possible to obtain the TD by free download on the COLEPS platform or on the ARMP website (<http://www.arpmp.cm>) available at the above-indicated addresses for the electronic version.

However, submission by physical means is conditional on the payment of the TD purchase fees.

12. Submission of bids

Each bid drafted in French or English in seven (07) copies, including one (01) original and six (06) copies marked as such, must reach the Senior Divisional Office of Nyong et Kelle, upstairs in the Internal Service for Administrative Management of Public Contracts (SIGAM) no later than 27/08 2026 at 12:00 PM precise time and must bear the mention:

**"OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NOTICE UNDER EMERGENCY PROCEDURE
N° 06/AONO/J08/PS/2026 OF 27/07 2026
FOR THE EXECUTION OF EMERGENCY MAINTENANCE WORKS ON REGIONAL ROAD
SECTION R0103: BOUMNYEBEL - ESEKA IN THE NYONG AND KELLE DIVISION, CENTRE
REGION (35.5 Km) – PHASE I"**

**DELEGATED CONTRACTING AUTHORITY: SENIOR DIVISIONAL OFFICER OF THE NYONG ET
KELLE DIVISION
DIVISIONAL TENDERS BOARD PLACED UNDER THE SENIOR DIVISIONAL OFFICE OF NYONG
ET KELLE**

**FUNDING: PUBLIC INVESTMENT BUDGET MINTP, 2026 FINANCIAL YEAR
"TO BE OPENED ONLY DURING THE BID-OPENING SESSION"**

13. Admissibility of bids

The required administrative documents must be produced in originals or certified true copies by the issuing service or a competent administrative authority, in accordance with the stipulations of the Special Rules of the Invitation to Tender.

They must be currently valid or dated less than three (03) months or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender Notice.

NB 1: The administrative documents, the technical bid, and the financial bid must be placed in separate distinct envelopes and submitted under sealed cover.

The following will be declared inadmissible by the Contracting Authority:

- Bids bearing indications on the identity of the bidder;
- Bids arriving after the deadline dates and times for submission;
- Bids not complying with the submission mode;
- Bids without indication of the identity of the Invitation to Tender;
- Non-compliance with the number of copies indicated in the SRIT or bid solely in copies.

NB 2: Any incomplete bid in accordance with the requirements of the Tender Document will be declared inadmissible.

Notably, the absence of the bid bond issued by an organization or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds in the field of public contracts or non-compliance with the templates of the documents of the Tender Document will result in the outright rejection of the bid without any recourse.

A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

14. Opening of bids

The opening of bids will be done online; in a single phase and will take place on 27/08 2026 at 1:00 PM precise time by the Divisional Tenders Board (CDPM) sitting in its meeting room at the Senior Divisional Office of Nyong et Kelle.

NB: Only bidders can attend this opening session or be represented by a single person of their choice duly mandated, even in the case of a joint venture/group of companies.

Under penalty of rejection, the required administrative documents must be produced in originals or certified true copies by the issuing service or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Rules of the Invitation to Tender.

They must be dated less than three (03) months or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender notice.

In case of absence or non-compliance of a document of the administrative file during the opening of bids, after a 48-hour deadline granted by the Board, the bid will be rejected.

15. Evaluation criteria

15.1. Eliminary criteria

a) Incomplete administrative file for:

- Absence of the stamped bid bond at the opening of bids;
- False declarations, fraudulent maneuvers, or falsified documents;
- Absence or non-compliance of an administrative document after a 48-hour deadline granted by the Divisional Tenders Board.

b) Incomplete technical bid due to the absence of any of the following elements:

- Not having executed at least one similar contract over the last three (03) years (2023, 2024, 2025) whose amount is fifty million (500,000,000) CFA francs inclusive of all taxes;
- CV of the Site Manager not fulfilling the qualification and experience conditions requested in the SRIT;
- False declaration or falsified document ;
- Declaration on honor certifying that the bidder has not abandoned a contract during the last three years and does not appear on the list of defaulting companies established by MINMAP;
- Absence of the integrity charter and the commitment to comply with environmental and social clauses, dated and signed;
- Not having met at least 70% of the qualification criteria;

c) Incomplete financial bid due to the absence of any of the following documents:

- A stamped, dated, and signed tender letter / submission;
- The schedule of unit prices (BPU), according to the model with indication of prices excluding VAT in figures and words, filled in a legible manner, initialed on all pages and the last page signed and stamped;
- The detailed estimate / bill of quantities (DQE), dated, signed, and stamped;
- The sub-detail of unit prices, initialed on all pages, then signed and stamped on the last page.

d) Omission of a quantified unit price in the Financial Bid;

False declaration, falsified document, or non-authentic document;

Non-compliance with the TD templates.

15.2. Essential criteria

The essential criteria for the qualification of candidates will focus on:

- Site visit attestation dated, stamped, and signed / A documented and illustrative site visit report signed;
- Key personnel;
- Material resources / Equipment;
- References;
- Financial solvency attestation up to seventy million (70,000,000) CFA Francs, amount to be issued by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance;

- Execution methodology and works execution schedule.

Only the financial bids of bidders whose technical bid has obtained a percentage greater than or equal to 70% (i.e., at least 40 "yes" out of 57) will be examined.

16. Award

The Senior Divisional Officer of the Nyong et Kelle Division, Delegated Contracting Authority, will award the contract to the bidder whose bid has been evaluated as the lowest-priced and fulfilling the required administrative, financial, and technical capacities.

17. Validity period of bids

Bidders remain bound by their bids for ninety (90) days from the initial date fixed for the submission of bids.

18. Additional information

Additional information can be obtained during working hours from the Senior Divisional Office, at the General Secretariat (Internal Service for Administrative Management of Public Contracts (SIGAM)) Tel: 696 67 26 14, or online on the COLEPS or ARMP platform at the addresses: <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>.

19. Fight against corruption and bad practices

For any denunciation regarding practices, facts, or acts of corruption or bad practices, please call CONAC at number 1517, the Public Contracts Authority (MINMAP) (SMS or call) at numbers: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, the Delegated Contracting Authority at number

Done at ESEKA, on 127 JUL 2026
**THE SENIOR DIVISIONAL OFFICER OF
 THE NYONG ET KELLE DIVISION**
 (Contracting Authority)

Enlargements:

- MINMAP/YDE
- ARMP for publication and archiving ;
- DD / MINMAP / NK (for information) ;
- Chairman DTB / NK (for information) ;
- Chef SIGAM / NK ;
- Archiving/Chrono.

